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Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 267 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 267 
I indvindingstilladelsen af 1. august 2007 fremgår der ikke en øvre grænse 
for spildprocenten. Vil ministeren oplyse, om dette er normal praksis, og 
hvis det ikke er tilfældet bedes det forklaret, hvorfor der ved denne tilladelse 
ikke er fastsat en øvre grænse? 
 
Svar 
By- og Landskabsstyrelsen har oplyst, at styrelsen stiller krav om en øvre 
spildgrænse og efterfølgende overvågning af sedimentspildet, når en be-
grænsning af sedimentspildet er relevant for beskyttelsen af dyre- og plan-
teliv uden for indvindingsområdet.  
 
Undersøgelser og beregninger i VVM-redegørelsen af den ansøgte råstof-
indvinding i området viser, at sedimentspildet ud af området, og dermed den 
miljømæssige påvirkning, er minimal og ligger langt under de grænseværdi-
er, der f.eks. har været gældende ved anlægget af Øresundsforbindelsen. 
Det har derfor ikke været relevant at stille særlige krav om en øvre spild-
grænse og overvågning af sedimentspildet i den pågældende tilladelse. 
      
 
 


